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TOELICHTING

Op 24 mei 2023 werd een verzoekschrift over maatregelen in de strijd tegen groot-
schalige broodfok (nummer 28 (2022-2023)) ingediend in het Vlaams Parlement. 
Op 14 juni 2023 verklaarde de voorzitter van het Vlaams Parlement het verzoek-
schrift ontvankelijk en verwees het door naar de Commissie voor Brussel en de 
Vlaamse Rand en Dierenwelzijn. Op 6 september 2023 hebben de commissieleden 
het antwoord van minister Ben Weyts op het verzoekschrift ontvangen.
 
Broodfok is het kweken en verhandelen van dieren uit winstbejag, zonder rekening 
te houden met het welzijn van de dieren. Het gaat in de eerste plaats om de kweek 
en handel van puppy’s, een handel waarbij grote winsten worden gemaakt. Uit 
cijfers blijkt dat bepaalde in Vlaanderen gevestigde handelaars hun pups meestal 
aankopen in enkele landen van Centraal- en Oost-Europa, meer bepaald in Tsjechië, 
Slovakije, Hongarije en Roemenië. In het verzoekschrift worden diverse van die 
handelaars bij name genoemd. 

De huidige dierenwelzijnswetgeving stelt een zogenaamde whitelist vast van kwe-
kers die vanuit andere landen dieren naar Vlaanderen mogen exporteren. Hoewel 
de praktijk wettelijk verboden is, gaat het de facto vaak over verzamelaars die bij 
diverse kwekers puppy’s verzamelen met het oog op export. Volgens het lijvige 
verzoekschrift zou de controle op de broodfok grotendeels falen, zou amper gevolg 
worden gegeven aan aanwijzingen van fraude en zouden malafide handelaars hun 
erkenning behouden. Bovendien zou de whitelist een omgekeerd effect hebben en 
zou ze net een aanzuigeffect hebben gecreëerd voor broodfok. De indiener van het 
verzoekschrift noemt Vlaanderen zelfs “het kloppende hart van de Oost-Europese 
broodfok met Vlaamse winkels die uitpuilen van illegaal ingevoerde pups”.

Het verzoekschrift met bijna tweehonderd bijlagen bevat ernstige aantijgingen aan 
het adres van Dierenwelzijn Vlaanderen. Volgens de indiener ervan worden groot-
schalige broodfokkers gefaciliteerd door bepaalde medewerkers van Dierenwelzijn 
Vlaanderen. Van de uitvoering van de aanbevelingen van 2017, die voortvloeiden 
uit een eerdere audit van Audit Vlaanderen over de werking van Dierenwelzijn 
Vlaanderen, is er volgens de indiener maar weinig werk gemaakt. 

Op 25 oktober 2023 werd het verzoekschrift behandeld in de Commissie voor 
Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn. Drie fracties steunden in com-
missie de vraag naar de organisatie van een hoorzitting naar aanleiding van het 
verzoekschrift, omdat de geformuleerde aantijgingen dermate ernstig zijn dat er 
opheldering nodig is. De vraag tot het organiseren van een hoorzitting werd echter 
door de meerderheid weggestemd (zeven stemmen tegen de hoorzitting en zes 
stemmen voor). 

Toch erkent ook de minister de ernst van de aantijgingen. In zijn antwoord schrijft 
hij immers: “Dit verzoekschrift omvat aantijgingen aan het adres van Dierenwelzijn 
Vlaanderen en dat is iets dat ik zeer ernstig neem. De Vlaming moet zijn overheid 
absoluut kunnen vertrouwen. Een professionele en integere werking van de over-
heidsdiensten en hun medewerkers is dan ook essentieel.”

In zijn antwoord gaat de minister echter niet in op de aantijgingen en vragen. 
“Gelet op de veelvuldige verwijzingen naar bijlagen, kan ik jammer genoeg geen 
voldoende geïnformeerd antwoord op de vermelde beweringen geven”, zo luidt 
het. De minister gaf wel aan dat het de bedoeling is om het volledige verzoekschrift 
en de bijlagen grondig te onderzoeken. 
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Op 29 juni 2023 schreef de raadsman van de indiener van het verzoekschrift het 
volgende aan de commissie: “Dit verzoekschrift met aanzienlijk aantal bijlagen 
vormt een lijvig document en heeft als specifiek doel het Vlaams Parlement in te 
lichten en standpunt te doen innemen omtrent de daarin gestelde problematieken.” 
Het spreekt vanzelf dat het voor de volksvertegenwoordigers zeer moeilijk is om 
een standpunt in te nemen als ze niet via een hoorzitting meer duidelijkheid kun-
nen krijgen over de problematiek en de geformuleerde beschuldigingen. 

Els STERCKX
Klaas SLOOTMANS
Jan LAEREMANS
Chris JANSSENS
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Vlaams Parlement

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

 – gelet op:
1° de aanhoudende problematiek van de broodfok waarbij puppy’s gekweekt 

en verhandeld worden uit winstbejag, zonder enig oog voor het welzijn van 
de dieren; 

2° het verzoekschrift over maatregelen in de strijd tegen grootschalige 
broodfok, dat niet alleen die malafide handel aankaart, maar ook ernstige 
aantijgingen bevat aan het adres van Dierenwelzijn Vlaanderen;

3° de bijlagen bij het verzoekschrift, die de minister heeft ontvangen en die de 
aantijgingen moeten staven;

4° het antwoord van de minister op het verzoekschrift, dat niet inhoudelijk 
ingaat op de meeste vragen van de indiener ervan;

5° het huidige beleid tegen broodfok en de zogenaamde whitelist van onder-
nemingen die puppy’s mogen invoeren;

6° de in het verzoekschrift geuite mening dat het huidige beleid tegen brood-
fok schromelijk tekortschiet, waarbij zelfs wordt gesteld dat Vlaanderen de 
draaischijf van de broodfok in Europa is geworden; 

7° de audit van 2017 en de daaraan gekoppelde aanbevelingen van Audit 
Vlaanderen;

 – overwegende dat:
1° de Vlaamse publieke opinie erg bekommerd is om de bescherming van het 

dierenwelzijn en vraagt om een kordate aanpak van het dierenleed dat 
gepaard gaat met de broodfok; 

2° de minister in zijn antwoord zelf aangeeft dat hij de aantijgingen aan het 
adres van Dierenwelzijn Vlaanderen ernstig neemt;

3° de minister ondanks die aantijgingen niet inhoudelijk wil ingaan op de vra-
gen van de indiener van het verzoekschrift;

4° een op de vijf van de bijna anderhalf miljoen geregistreerde honden in 
België met een bestelwagen uit Centraal- of Oost-Europa komt; 

 – vraagt aan de Vlaamse Regering om:
1° een audit te laten uitvoeren die duidelijk maakt of en – zo ja ‒ in welke 

mate Dierenwelzijn Vlaanderen tekortschiet in de aanpak van de broodfok;
2° de als bijlagen bij het verzoekschrift gevoegde documenten grondig te 

bestuderen om er de gepaste conclusies uit te trekken voor de strijd tegen 
de broodfok, en de werking van Dierenwelzijn Vlaanderen en de rol die het 
daarin speelt, te onderzoeken;

3° de efficiëntie van de huidige wetgeving en het huidige beleid tegen brood-
fok kritisch tegen het licht te houden, onder meer via een benchmark met 
andere landen. 

Els STERCKX
Klaas SLOOTMANS
Jan LAEREMANS
Chris JANSSENS


